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§  23   

Anmälningar 

Beslut 
Inga anmälningar till detta sammanträde. 
 
- - - - - 
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§  24  

Information om förpackningsinsamling 
Informationsärende 

 
Sammanfattning av ärendet 
Catarina Östlund på Nacka vatten och avfall (NVOA) informerade om nya regler som 
innebär att kommunerna tar över insamlingen av hushållens förpackningsavfall från 
årsskiftet. Då tar NVOA över ägarskapet och driften av återvinningsstationerna. Vidare 
gäller för de flerfamiljshus som har fastighetsnära insamling av förpackningar att de ska 
anlita någon av de avfallsentreprenörer som NVOA har upphandlat. Insamlingen ska 
vidare byggas ut så att alla hushåll har tillgång till fastighetsnära insamling senast 1 januari 
2027. I Nacka är förslaget att insamlingen från enbostadshus ska ske genom tre tvåfackskärl 
med påhängslåda för metallförpackningar. Insamlingen ska vara gratis för hushållen. 
Kommunerna ska ersättas för sina kostnader av producenterna. 

 
- - - - - 
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§  25 KFKS-2023-01131 

Detaljplan för Sydvästra Stensö 
Yttrande under samråd till miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens miljöutskott antar föreslaget yttrande till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden i bilaga 1 till denna tjänsteskrivelse, med tilläggsförslag 2. 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanen ska möjliggöra för cirka 540 bostäder och en förskola. Planen ska även ge 
stöd för ombyggnad av Oxelvägen och en ny lokalgata västerut samt att utveckla gång- och 
cykeltrafiken till Älta centrum. 

De nya bostäderna planeras till stor del på redan ianspråktagen mark, men en del parkmark 
tas i anspråk och parken blir mindre till ytan. Detaljplanen kommer ge en negativ inverkan 
på ett naturvärdesobjekt med påtagligt naturvärde. 

Platsen för bostäderna och förskolan är förorenade så genomförandet bedöms få positiva 
konsekvenser för markmiljön och i förlängningen människors hälsa. Detaljplanen bedöms 
inte förvärra skyfallssituationen eller negativt påverka miljökvalitetsnormen för Ältasjön, 
som är recipient för dagvattnet. 

Kommunens bedömning är att detaljplaneförslaget inte innebär en betydande 
miljöpåverkan 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategiskt miljö- och klimatarbete daterad den 27 
november 2023 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Plankarta 
Bilaga 3 Planbeskrivning 
Bilaga 4 Miljöredovisning 
 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslaget 
från enheten för strategiskt miljö- och klimatarbete med följande tillägg: 
”Kommunstyrelsens miljöutskott vill understryka att föreslagen friyta för barnens 
utevistelse på den planerade förskolan ligger långt under Boverkets rekommendationer. 
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Parker och grönområden är viktiga kompletterande utemiljöer men kan inte ersätta en bra 
utemiljö på förskolegården. Utöver detta vill kommunstyrelsens miljöutskott skicka med att 
förskolan föreslås placeras med närhet till den bullrande och intensiva trafiken på 
Tyresömotorvägen som också medför sämre luftkvalitet.    
  
Kommunstyrelsens miljöutskott vill också skicka med att det är viktigt att projektet 
planerar för och skapar goda förutsättningar för Fastighetsnära insamling (FNI) av flera 
fraktioner än bara matavfall och restavfall, då fastighetsnära insamling är på gång i Nacka 
och senast kommer vara infört i kommunen den 1 januari 2027. Den här typen av ytor 
måste planeras in från början för att det ska vara smidigt för de boende att sopsortera 
förpackningar och att det även ska vara smidigt vid upphämtning av dessa fraktioner. Även 
förskolans sophantering och möjlighet att på ett smidigt sätt sortera ut samtliga fraktioner 
måste tillgodoses.”  
 
Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S), Peter Zethraeus 
(M), Emma Eide (C), Monica Brohede Tellström (L) och Karin Teljstedt (KD), bifall till 
förslaget från enheten för strategiskt miljö- och klimatarbete med följande tillägg: 
Kommunstyrelsens miljöutskott tillstyrker detaljplanens samrådsförslag, som utformats i 
enlighet med de översiktliga planerna för Nacka kommun, detaljplaneprogrammet för Ältas 
nya centrum och målen i start-PM. 
Miljöutskottet noterar att påverkan sker på naturmiljö i form av ianspråktagen naturmark. 
Mot bakgrund av detta förväntar sig miljöutskottet att de i arbetet med detaljplanen 
identifierade förlorade naturvärdena kompenseras för, med utgångspunkt i närområdet. Att 
nya träd planteras för att delvis ersätta de som tas bort i Oxelallén bedöms vara positivt. 
Projektet behöver se över kompensationsåtgärder för brynmiljön där grova aspar och 
uppvuxna ekar och tallar kommer tas ner tillsammans med blommande buskar och 
fältskikt. Planen lyfter fram att nya träd och buskar som planteras i möjligaste mån bör 
utgöras av inhemska arter, detta kan med fördel lyftas i dialog med byggaktörerna och deras 
val av växter i arbetet med grönytefaktorn. 
Detaljplanens klimat- och miljöambitioner sträcker sig utöver lagkrav inom ”hållbart 
resande och mobilitet”. I fortsatt utveckling av miljö- och klimatambitionerna kan 
ambitionen inom fler områden inkluderas för att öka projektets ambitioner. Då planen 
innebär en stor exploatering bör byggaktörernas ambitioner inom klimatpåverkan från 
bebyggelse vidareutvecklas inom arbetet med klimat- och miljöambitionerna. Det är viktigt 
att ambitionerna fortsatt följer med projektet, preciseras i markanvisning, markanvisnings 
eller exploateringsavtal samt följs upp under projektets gång.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut; förslaget från enheten för 
strategiskt miljö- och klimatarbete, tilläggsförslag 1 från Johanna Kvist (S) och 
tilläggsförslag 2 från Desha Svenneborg (MP). 
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Ordförande ställde först förslaget från enheten för strategiskt miljö- och klimatarbete mot 
förslaget från Desha Svenneborg (MP) och fann att miljöutskottet beslutat enligt Desha 
Svenneborgs (MP) förslag. Därefter ställde ordförande förslaget från Johanna Kvist (S) mot 
avslag och fann att utskottet hade avslagit förslaget. Slutligen konstaterade ordförande att 
kommunstyrelsens miljöutskott beslutat enligt Desha Svenneborgs (MP) förslag.  
 

Tomas Ottosson (V) deltog ej i behandlingen av ärendet med anledning av jäv. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Den föreslagna friytan för barnens utevistelse på den planerade förskolan ligger långt 
under Boverkets rekommendationer. Visserligen kan parker och grönområden komplettera 
förskolans utemiljöer, men de kan inte ersätta ytan på själva förskolegården. Nackalistan 
saknar även konkreta planer för att skapa goda förutsättningar för Fastighetsnära insamling 
(FNI) i detta projekt. Den typen av ytor är viktiga att planera in redan från början för att 
det ska vara smidigt och lätt för de boende att sortera ut olika typer av förpackningar. Att 
göra det lätt att sortera och lämna sina förpackningar är en förutsättning för en 
framgångsrikt införande av FNI, vilket är positivt både för miljön och för kommunen 
(genom det kommunala bolaget NVOA) som behöver betala mindre för hantering av 
restavfall. Fastighetsnära insamling är på gång i Nacka och ska senast vara infört i 
kommunen den 1 januari 2027.  Även förskolans sophantering och möjlighet att på ett 
smidigt sätt sortera ut samtliga fraktioner behöver ses över och tillse att det fungerar på ett 
tillfredställande sätt.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Kul att miljöutskottet nu yttrar sig över detaljplaner. Miljöpartiets medskick inför 
kommande ärenden är att det är bra att titta på och föreslå åtgärder för minskad miljö- och 
klimatpåverkan. Miljöutskottet behöver både lyfta det positiva och det negativa och föreslå 
lösningar. I det här ärendet kan det exempelvis handla om kompensation för förlorade 
naturvärden, hur man stärker naturen och med vilken vegetation. 
 
Att projektet arbetar med grönytefaktor är extra viktigt, särskilt med tanke på att det rör sig 
om utformningen av en förskolegård. Den behöver vara grön både för att möta ett varmare 
klimat men också för att vara en gård för lek och pedagogisk verksamhet. Samtidigt så 
exploateras här naturmark och naturvärden försvinner, så att kompensera för detta är 
viktigt. Det är glädjande att vårt yrkande om detta fick brett stöd i utskottet.” 
 
- - - - - 
 

  



 
9 (19) 

 6 december 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens miljöutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  26 KSKF-2023-01075 

Detaljplan för Fingerörtsvägen  
Yttrande under samråd till miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens miljöutskott antar föreslaget yttrande till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden i bilaga 1 till denna tjänsteskrivelse, med tilläggsförslag 1.  
 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanen syftar till att komplettera befintlig bostadsbebyggelse på fastigheten Sicklaön 
143:1 med cirka 50 lägenheter. Bebyggelsen ska i sin skala och utformning ta hänsyn till den 
omkringliggande bebyggelse och bidra till en god rumsbildning. Planförslaget föreslår en 
nybyggnation i form av en högdel motsvarande sju våningar som sitter ihop med en lamell 
om fem våningar samt ett underliggande garage med bostadsgård ovanpå. Höjdmässigt 
förhåller sig den tillkommande bebyggelsen till omgivande bebyggelse på ett sätt som bidrar 
till en mjuk och stegvis övergång från Ekuddens punkthus till Järla sjös småskalighet. 

Kommunens bedömning är att detaljplanens genomförande inte kan antas medföra 
betydande miljöpåverkan.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategiskt miljö- och klimatarbete daterad den 27 
november 2023 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Plankarta 
Bilaga 3 Planbeskrivning 
Bilaga 4 Miljöredovisning 
 

Yrkanden 
Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Peter 
Zethraeus (M), Emma Eide (C), Monica Brohede Tellström (L), Johanna Kvist (S), Karin 
Teljstedt (KD)Tomas Ottosson (V), bifall till förslaget från enheten för strategiskt miljö- 
och klimatarbete med följande tillägg: ”Kommunstyrelsens miljöutskott tillstyrker 
detaljplanens samrådsförslag, som utformats i enlighet med de översiktliga planerna för 
Nacka kommun samt start-PM. Miljöutskottet ser att de kompensationsåtgärder som 



 
10 (19) 

 6 december 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens miljöutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

planeras för artskyddet även behöver kompletteras med kompensation av ädellöv då ett 
flertal äldre ädellövträd tas ned till följd av almsjuka och exploateringen. Detta för att 
skydda, utveckla och stärka gröna samband. Detaljplanens klimat- och miljöambitioner 
sträcker sig utöver lagkrav och det är viktigt att ambitionerna fortsatt följer med projektet, 
preciseras i markanvisnings- eller exploateringsavtal samt följs upp under projektets gång.” 

 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut; förslaget från enheten för 
strategiskt miljö- och klimatarbete och tilläggsförslag 1 från Desha Svenneborg (MP). 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsens miljöutskott 
beslutat enligt Desha Svenneborgs (MP) förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi socialdemokrater tycker att det är bra att man utnyttjar redan ianspråktagna ytor för att 
bygga nya bostäder. Vi eftersträvar en blandad stad. Alla upplåtelseformer behövs och ska 
få plats. Det är en plats som är och kommer vara i ett läge nära kollektivtrafik. I beslutet 
planeras det för att en del av grönområdet kommer att användas. Vi anser att det är fortsatt 
viktigt att det i arbetet med planen görs en inventering av grönstrukturen, träd och annan 
mark med höga naturvärden så att de så långt möjligt kan sparas och bevaras. Både under 
byggtiden och vid det färdiga bygget. Vi hoppas även att man i planeringen tänker speciellt 
på äldre träd och de fornlämningar som finns i området.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är bra att det byggs i kollektivtrafiknära läge och att det i detta 
projekt i huvudsak är hårdgjorda ytor som bebyggs. Vi tar för givet att så många träd som 
möjligt bevaras och vi tycker det är bra att man planterar nya träd och buskar för att 
kompensera för de träd som ändå behöver tas ned. Vi vill också trycka på vikten av att det 
finns tillräckligt med parkeringsplatser för de som flyttar in i området. Redan idag är det 
brist på parkeringsplatser i Järla sjö, man räknar med 0,2 bil per lägenhet vilket är väldigt 
lågt räknat. Med fler bostäder riskerar det bli ännu svårare att hitta parkeringsplats. Även 
lekplatser och gröna ytor behöver finnas i tillräcklig omfattning i närområdet.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet ser att denna detaljplan som syftar till att tillskapa 50 lägenheter i 
kollektivtrafik nära läge är i stort sett positiv. 

Det finns flera bra ambitioner i beskrivningarna av miljö och klimatambitioner i 
stadsutvecklingen bland annat låg energiförbrukning i fastigheten och solceller på taket. 
Det är viktigt att det följs upp så det blir mer än ordet ambitioner på pappret. 

En annan viktig fråga är antal P-platser som behövs för området som helhet och i den nya 
exploateringen. Vänsterpartiet ser det som nödvändigt att det är den lägsta möjliga P-
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normen som ska gälla här med tanke på det extremt bra kollektivtrafiknära läget. 
Exploatören och tillkommande bostadsförening bör införa de bästa mobilitetsåtgärderna 
för att undvika en ytterligare ökning av privatbilismen.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Kul att miljöutskottet nu yttrar sig över detaljplaner. Miljöpartiets medskick inför 
kommande ärenden är att det är bra att titta på och föreslå åtgärder för minskad miljö- och 
klimatpåverkan. Miljöutskottet behöver både lyfta det positiva och det negativa och föreslå 
lösningar. Det här är en bra plan på så vis det främst är redan hårdgjorda ytor som bebyggs 
samtidigt som de nya husen ligger centralt och kollektivtrafiknära. Det är även bra att 
tidigare “Riktlinjer för hållbart byggande” i projektet nu har ersatts av “Strategin för miljö- 
och klimatambitioner i stadsutvecklingen” eftersom den senare är mer komplett och 
innehåller sex strategiska inriktningar istället för tidigare bara tre mål. Det här innebär att 
man i projektet kommer arbeta mer med hållbarhet, miljö och klimat. Utöver detta finns 
grönytefaktor med som ett krav samtidigt som kompensation också ska ske för de 
naturvärden som går förlorade då detta är del av grönstruktur och spridningssamband i 
centrala Nacka, som redan idag är under press från förtätning. Allt människan gör påverkar 
jorden så att göra vad vi kan för att förbättra utgångsläget när vi förändrar och bygger är 
det minsta vi kan göra. För Miljöpartiet handlar det inte om att vi växer, utan hur. Att 
kompensera för förlorade naturvärden var ett av Miljöpartiets krav i samverkansavtalet med 
styret och något Nacka måste bli bättre på när vi bygger. Det är glädjande att samtliga 
partier ställer sig bakom denna inriktning och biföll vårt yrkande.” 
 
- - - - - 
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§  27 KFKS-2023-01133 

Detaljplan för Ältabergs verksamhetsområde 
Yttrande under samråd till miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens miljöutskott antar föreslaget yttrande till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden i bilaga 1 till denna tjänsteskrivelse.  

Sammanfattning av ärendet 
Planområdet är beläget i Ältaberg, i den sydöstra delen av Älta. Projektets övergripande 
syfte är att möjliggöra fler verksamhetsytor med företagsetableringar och därmed 
arbetsplatser i Nacka kommun vilket är i linje med Översiktsplanen.  

För att minska klimat- och miljöpåverkan från detaljplanen tillämpas Nackas klimat- och 
miljöambitioner i projektet, ett arbetssätt för att nå en mer hållbar stadsutveckling.  

Då naturmark tas i anspråk för verksamhetsytor bedöms planförslaget leda till negativa 
konsekvenser för naturmiljön. Genom att bevara nästan hälften av naturmarken i mitten av 
planområdet kan lokala naturvärden och landskapsekologiska funktioner till viss del 
behållas. För att minimera de negativa effekterna för naturmarken har ett grönstråk med 
naturstig bevarats i området.  

Planförslaget innebär även att berg behöver sprängas och schaktas vilket innebär utsläpp 
från transporter vilket är negativt ur klimatsynpunkt. För att minimera klimatpåverkan, öka 
lönsamheten i projektet samt behålla en större andel naturmark har anpassning skett till 
markens förutsättningar.  

Föroreningar som idag finns på platsen kommer att grävas bort i samband med 
exploatering. Detta medför positiva konsekvenser på markmiljön jämfört med hur det varit 
tidigare innan området exploaterats. Tillförd dagvattenrening innebär att 
föroreningsbelastningen till omgivande sjöar minskar jämfört med befintlig situation. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategiskt miljö- och klimatarbete daterad den 27 
november 2023 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Plankarta 
Bilaga 3 Planbeskrivning 
Bilaga 4 Miljöredovisning 
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Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Tomas 
Ottosson (V), bifall till eget förslag till yttrande enligt följande: ”Det markområde i 
Ältaberg som nu föreslås bebyggas och skapa mer verksamhetsytor är ett viktigt 
grönområde och är en grön kil mot väster. Det är även spridningskorridor för djur och 
växter. Den biologiska mångfalden är viktigt i det specifika området såväl som för andra 
grönytor i Älta. Speciellt delen mot Storkällan som i princip helt täpper till kontakten 
mellan de olika grönområdena bör bevaras. Det är beklagligt att grönområdet föreslås 
minska och ersättas på detta sätt med fler hårdgjorda ytor. För att en större del av 
grönområdet ska bevaras och fortsätta vara en spridningskorridor föreslår 
kommunstyrelsens miljöutskott till miljö- och stadsbyggnadsnämnden att område E utgår 
och att område C och D ska minska.” 
 
Desha Svenneborg (MP) yrkade bifall till förslaget från enheten för strategiskt miljö- och 
klimatarbete med följande tillägg: ”Kommunstyrelsens miljöutskott tillstyrker detaljplanens 
samrådsförslag, som utformats i enlighet med de översiktliga planerna för Nacka kommun 
samt start-PM. 
 
Att naturmark bevaras är positivt liksom förslag om biotoptak på tillkommande bebyggelse 
för att kompensera befintlig ängsyta. För att ej förlora viktiga ekologiska funktioner 
behöver projektet vidareutveckla kompensationsåtgärder även för övrig naturmark och 
träd. Att tillföra träd och krontäckning kan även lindra de ökade värmeöeffekterna som 
planen bedöms riskera ge upphov till. Projektet bör även utreda möjligheterna till lokal 
masshantering samt lokal kross av berg. 
 
Detaljplanens klimat- och miljöambitioner sträcker sig utöver lagkrav och det är viktigt att 
ambitionerna fortsatt följer med projektet, preciseras vid markanvisning samt i 
markanvisnings- eller exploateringsavtal samt följs upp under projektets gång.” 
 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Emma Eide (C) och Monica Brohede 
Tellström (L), bifall till förslaget från enheten för strategiskt miljö- och klimatarbete. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut; förslaget från enheten för 
strategiskt miljö- och klimatarbete, förslaget från Johanna Kvist (S) och tilläggsförslaget 
från Desha Svenneborg (MP). Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att 
kommunstyrelsens miljöutskott beslutat enligt förslaget från enheten för strategiskt miljö- 
och klimatarbete 
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Protokollsanteckning 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”Det är väldigt positivt att planarbetet bedrivits på ett sånt sätt att man uppmärksammat 
och säkrat det gröna sambandet genom området i form av sand/tallskog. Jag tycker därför 
att tjänsteskrivelsens mjukare skrivning om kompensationsåtgärder duger. Att bygga i 
samklang med naturen ska premieras och det kan tolkas negativt om man trots genomtänkt 
planering tvingas till kompensationsåtgärder, oavsett om de är nödvändiga eller ej. Lika 
viktigt är det att verkligen kräva kompensationsåtgärder där det är påkallat.”  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan ser behovet av fler verksamhetsytor i kommunen, men detta får inte ske på 
bekostnad av att viktiga grönområden och naturmark tas i anspråk, eftersom det riskerar att 
medföra en negativ påverkan på den biologiska mångfalden i kommunen. Planförslaget 
säkerställer att endast cirka 40 procent av naturmarken inom planområdet bevaras, och 
även om man skulle tillämpa kompensationsåtgärder kommer det inte kunna uppväga den 
negativa effekten som utvidgningen av verksamhetsyta har på naturmarken och de 
omgivande naturområdena. Vi anser att det är viktigt att kontakten mellan de olika 
grönområdena i öst och väst behålls, eftersom de kan antas vara en viktig grön kil och 
spridningskorridor för arter. Därför anser vi att område E inte ska exploateras och att ytan 
för område C och D ska minska. Speciellt delen mot Storkällan är viktig att bevara i sin 
helhet eftersom det i princip helt täpper till kontakten mellan de olika grönområdena.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är bra att det ges utrymme för fler verksamheter och arbetsplatser i kommunen. På 
den aktuella platsen bör dock utvidgningen av nuvarande verksamhetsområde begränsas så 
att en del av grönområdet sparas samt att den östra delen i det aktuella området helt sparas. 
Det senare används idag för lek och friluftsändamål förutom att det direkt gränsar mot 
Storkällans begravningsplats. Med tanke på det senare är det dessutom förvånande att 
användningsområdet inte begränsas så att bullrande och störande verksamheter inte 
etableras där.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Kul att miljöutskottet nu yttrar sig över detaljplaner. Miljöpartiets medskick inför 
kommande ärenden är att det är bra att titta på och föreslå åtgärder för minskad miljö- och 
klimatpåverkan. Miljöutskottet behöver både lyfta det positiva och det negativa och föreslå 
lösningar. Här handlar det om förlorade naturvärden och spridningskorridorer och att 
kompensera för tallskog och naturmark, med utgångspunkt i närområdet.” 
 
- - - - - 
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§  28 KSKF-2022-01204 

Motion – Höj ambitionerna för återbruk när Nacka 
bygger stad 
Inkom den 19 december 2022 av Desha Svenneborg m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens miljöutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun arbetar i enlighet med intentionerna i 
motionen i pågående stadsutveckling, inte minst genom projektet Klimatneutrala Nacka.   

Inom ramen för framtagandet av ett nytt miljö- och klimatprogram kommer även den 
nuvarande strategin för miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen att utvecklas och 
kompletteras med ett cirkulärt perspektiv. Detta för att stärka och tydliggöra Nacka 
kommuns ambitioner för återbruk.  

Motionen är därigenom färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Miljöpartiet inkom 19 december 2022 med en motion avseende höjd ambition för återbruk 
när Nacka bygger stad. Motionen föreslår att kommunen bör utreda hur cirkulärt byggande 
och återbruk kan bli en del av Nackas stadsbyggnad genom framtagande av relevanta 
riktlinjer och krav i stadsbyggnadsprocessen.  

I kommunen finns såväl goda exempel på ombyggnations- och återbruksprojekt såsom 
Järla sjö, Nacka strand och förskolan Panncentralen i Sickla. Kommunen arbetar aktivt 
med grön finansiering där klimat och cirkulära perspektiv delvis integreras redan idag.  

För att stärka och tydliggöra Nacka kommuns ambitioner för återbruk föreslås att Strategin 
för miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen utvecklas med ett cirkulärt perspektiv 
när det nya klimat- och miljöprogrammet finns framtaget. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategiskt miljö- och klimatarbete daterad den 27 
november 2023 

Bilaga 1 Motionen 
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Yrkanden 
Emma Eide (C) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M) bifall till förslaget från 
från enheten för strategiskt miljö- och klimatarbete. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för strategiskt miljö- och klimatarbete – och fann att kommunstyrelsens miljöutskott hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan instämmer med att ambitionerna för återbruk och cirkularitet i 
stadsutvecklingen behöver höjas men tycker att det svar som getts från tjänstemännen är 
tillfredsställande och visar att detta är på gång. Enligt tjänsteskrivelsen kommer den 
nuvarande strategin för miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen att utvecklas och 
kompletteras med ett cirkulärt perspektiv i samband med framtagandet av ett nytt miljö- 
och klimatprogram. Nackalistan ser med stort intresse fram mot detta och kommer att följa 
utvecklingen noga.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet noterar med glädje att mycket arbete föreslås dra igång för att få mer cirkulärt 
byggande. Vi har länge jobbat för att lyfta återbruk i byggandet och det känns bra att Nacka 
nu börjar arbeta i den riktningen. Det känns som ett framåtlutat och positivt svar på vår 
motion och vi ser fram emot att se mer verkstad på området!” 
 
- - - - - 
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§  29  

Information om arbetet med nytt klimat- och 
miljöprogram 
Informationsärende 

 
Sammanfattning av ärendet 
I juni 2023 gav kommunstyrelsen klimat- och miljödirektören i uppdrag att ta fram ett nytt 
klimat- och miljöprogram som ersätter nuvarande miljöprogram 2016-2030.  

Ett förslag till nytt klimat- och miljöprogram avses tas fram för politisk behandling före 
sommaren 2024. 

 
 
- - - - - 
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§  30  

Information om fossilfri fordonsflotta 
Informationsärende 

 
Sammanfattning av ärendet 
I mål och budget 2023-2025 gav KS i uppdrag att ta fram en plan för övergång till helt 
fossilfri fordonsflotta i kommunen. Uppdraget ska genomföras under 2023. 

Planen för fossilfri fordonsflotta presenterades. 

 
- - - - - 
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§  31   

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet. 
 
- - - - - 
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